

# Smoking (Public Health) (Designation of No Smoking Areas) (Amendment) Notice 2018

## 《2018年吸煙(公眾衛生) (指定禁止吸煙區)(修訂)公告》



衛生署控煙辦公室  
Tobacco Control Office  
Department of Health



# Background 背景 (1)

- Section 3(1AB) of Smoking (Public Health) Ordinance (Cap 371) empowers Director of Health, by notice published in the Gazette, designate as a No Smoking Areas (NSAs) the whole or a part of –  
《吸煙(公眾衛生)條例》(第371章)第3(1AB)條授權衛生署署長可藉刊登於憲報的公告指明以下地方的全部或部分範圍為禁止吸煙區 –
  - a) any area that consists of the termini of two or more modes of public transport and is used for effecting and facilitating interchange between them; or  
由兩類或以上的公共運輸工具的總站所組成，並用以達成及便利轉換該類運輸工具的區域；或
  - b) any bus terminus of more than one specified route as defined in section 2 of the Public Bus Services Ordinance (Cap. 230)  
多於一條《公共巴士服務條例》(第230章)第2條所界定的指明路綫的任何巴士總站

## Background 背景 (2)

- Since 1 September 2009, the Government has designated NSAs in public transport facilities (PTFs) by phases for those areas identified as fulfilling the criteria as set out in section 3(1AB) of Cap. 371

自二零零九年九月一日起，政府分階段把確定為符合第371章 第3(1AB)條所述定義的公共運輸設施指明為禁止吸煙區

- currently over 240 PTFs designated as NSAs  
現時共有超過240個公共運輸設施被指明為禁止吸煙區
- Tobacco Control Office has been conducting site visit regularly with a view to updating the list of PTFs (last amendment: March 2017)

控煙辦公室一直有定期進行實地視察，並按照實際情況更新上述附屬法例中公共運輸設施的名單 (上一次修訂日期為2017年3月)

# Designation of No Smoking Areas (1)

## 劃定禁止吸煙區 (1)

- Obtain an updated public transport list (PTI) from Transport Department  
向運輸署索取全港公共運輸交匯處的概覽
  - to identify any change of the public transport facilities (PTF)  
以了解各公共運輸交匯處的變動
- Conduct site visit to the PTFs to review the situation  
進行實地視察，以審查公共運輸交匯處的最新情況
- Conduct topographical survey and prepare plans  
進行地形調查並繪製地圖
- Submit draft amendment notice to LegCo for deliberation  
向立法會提交修訂公告草案供立法會審議

# Designation of No Smoking Areas (2)

## 劃定禁止吸煙區 (2)

- Criteria for designating no smoking areas  
劃定禁止吸煙區的準則
  - information on the public transport interchanges (PTIs) provided by the Transport Department  
由運輸署所提供有關公共運輸交匯處的資料
  - areas for boarding  
乘客上落車位置
  - areas for waiting  
乘客候車位置
  - areas for passengers passing by  
乘客途經位置

# Amendment of NSAs in the PTFs

## 修訂公共運輸交匯處的禁止吸煙區

- Subsequent to the last designation exercise in 2017, site visit and consultation with the Transport Department revealed that –  
自上一次於二零一七年指明禁止吸煙區後，我們在進行實地視察及諮詢運輸署後注意到 –
  - five PTFs were found to meet criteria specified in section 3(1AB) of Cap. 371;  
有五個新的公共運輸設施確定符合第371章第3(1AB)條所述定義；
  - Changes in location, physical features and settings on the ground necessitate amendments to the extent of NSAs designated in eight PTFs which have been listed in the Schedule to Cap. 371D;  
由於位置、地面特徵和環境有所改變，有八個已納入第371D章附表內的公共運輸設施，其已指明的禁止吸煙區範圍需要作出修訂；
  - two PTFs with designated NSAs, which have been listed in the Schedule to Cap. 371D, were no longer meeting the criteria owing to changes in transport arrangement  
有兩個已納入第371D章附表並劃定為禁止吸煙區的公共運輸設施，則因交通改動而不再符合上述定義

# Implementation 實施

- To facilitate implementation of the smoking ban at the PTFs, the TCO will arrange to display –  
為利便在公共運輸設施實施禁煙，控煙辦會根據實際情況，安排在相關公共運輸設施範圍內展示 –
  - no smoking signs  
禁止吸煙標誌
  - publicity materials  
宣傳物品
  - demarcations including markings on the ground  
劃界，包括地面標誌
  - plans showing the boundaries of the NSAs  
禁止吸煙區範圍的刊憲圖則
- Plan to take effect on 31 July 2018, after deliberation by LegCo  
經立法會審議後，預計二零一八年七月三十一日起生效

